



## Österlens vattenvårdsförbund

### Protokoll från styrelsemöte på länsstyrelsen i Malmö den 6 februari 2009

#### Närvarande:

Kurt Hagenrud (ordf)

Charlotte Lindström (vice ordf)

Bengt-Olov Lindqvist (kassör)

Michael Dahlman (sekr)

Maria Persson

Lars Collvin (adj)

Nina Lindberg (inbjuden gäst från länsstyrelsen)

Ivan Olsson (inbjuden gäst från länsstyrelsen)

#### 1. **Mötet öppnades**

Kurt öppnade mötet. Lars hälsade alla välkomna till länsstyrelsen.

#### 2. **Dagordningen**

Dagordningen godkändes.

#### 3. **Presentation av vattenstrategiska enheten**

Nina Lindberg arbetar med information och Ivan Olsson med finansiering på den nybildade vattenstrategiska enheten, där även Lars Collvin ingår. Ivan berättade att det kan bli möjligt att få bidrag från naturvårdsverket och från EU. Men för närvarande är inget klart när det gäller finansiering av åtgärder i samband med vattendirektivet. Åtgärdsprogrammet för södra Östersjön kommer att skickas ut 10 mars och remisstiden gäller från 1 mars och sex månader framåt. Åtgärderna redovisas på distriktsnivå, men på nätet även för huvudavrinningsområden. Den 23/4 håller vattenmyndigheten ett informationsmöte i Hässleholms kulturhus.

#### 4. **Föregående protokoll**

Ingen hade invändningar mot Michaels protokoll från föregående styrelsemöte.

#### 5. **Ekonomi**

Bengt-Olov har ännu inte fått kontot överfört till sig från Peter, men troligen har inte mycket hänt på detta konto. Fakturor går ut direkt till medlemmarna.

#### 6. **Klammersbäcks vänförening**

En skriftlig ansökan har kommit in från vänföreningen att bli stödande medlem i förbundet. Styrelsen beslutade att uppta Klammersbäcks vänförening som stödande medlem från och med år 2009.



## 7. Resultat av de fysikalisk-kemiska undersökningarna 2008

Resultaten är klara och redovisade på hemsidan. Michael gick igenom de olika parametrarna. Vissa stora skillnader mot år 2007, bland annat på grund av de stora regnmängderna sommaren 2007. Michael gör en genomgång på förbundsstämman.

## 8. Undersökningarna av bottenfauna

Resultaten för 2008 har precis kommit. Diskuterades punkten i Klammersbäck som ligger uppströms utsläppspunkten från Ravlunda AR. Bottnarna nedströms är för dåliga för bottenfaunaundersökningar. Lars föreslog att vi kanske kunde byta till kiselalgindex på en punkt nedströms. Lars och Michael hör med Ekologgruppen. För Ravlunda AR finns ett särskilt recipientkontrollprogram i diket som leder till Klammersbäck. Bengt-Olov kommer att redovisa resultat till förbundet senare.

## 9. Flytt av punkter

Michael har meddelat konsulten att kempunkten i Verkaån uppströms Illstorp (**VE20**) flyttas till korsningen bäcken-skogsbilvägen vid "Brostorps gamla torp" för att förenkla provtagningen utan att representativiteten minskar. Kempunkten i Verkaån nedströms Önnköping (**VE16**) har hamnat fel och efter samråd med Hörby kommun (Maria) flyttas den till där det var tänkt från början. Michael har meddelat konsulten även detta. Noteras i provtagningsprogrammet.

## 10. Hemsidan

Michael har ännu inte fått tag i några kartor vi kan ha rätt att lägga ut på hemsidan för att bland annat ange provtagningspunkterna. Lars kollar om vattenmyndighetens kartor går att använda. Michael informerar att nederbördsdata från Tomelilla nu redovisas månadsvis på hemsidan. Några tips till skolor om vad de kan göra i vattendragen finns ännu inte, frågan är vem som kan ta fram ett sådant material.

## 11. Utåtriktad information

Michael har kollat att det går att köpa bra utställningsskärmar för cirka 3000 kronor. Frågan är återigen vem som kan ta fram själva utställningen. Bengt-Olov undrar om inte Österlengymnasiet skulle kunna göra något. Charlotte har eventuellt en del andra kontakter som hon kan höra med först. Vad är vårt budskap? Jo, att vattendragen på Österlen faktiskt har en fin biologi och är förhållandevis rena trots en hel del påverkan. En viktig faktor för den goda situationen är det omedelbara närområdet till vattendragen som man måste vara rädd om. Detta skulle också vara budskapet i en eventuell broschyr och Power Point-presentation som vi kan göra. Delfinansiering av kommunerna och regionen?

## 12. Verkaån – andras data

Lars har tagit fram SMHI:s flödesdata från Hallamölla och bearbetat dem, vilket han redovisade. Redovisas på hemsidan och på stämman. Fiskeriverkets data från Verkaån behöver sammanställas och värderas, Lars och Michael försöker ta i det.

## 13. Flödesmätning i Julebodaån

Kristianstads kommun (C4 Teknik) är beredda att bidra med hälften av kostnaden för att upprätta en



avbördningskurva så som vi tidigare diskuterat i förbundet att Naturvårdsingenjörerna ska göra, men ansåg för dyrt. Beslutades att förbundet låter C4 Teknik ge Naturvårdsingenjörerna i uppdrag att upprätta en avbördningskurva i Julebodaån vid Maglehem enligt tidigare förslag och att förbundet bidrar med högst 20 000 kronor till detta. C4 Teknik kommer senare att montera nivåmätare på platsen.

#### 14. **Vattendirektivet, vattenråd**

Ivan informerade att det finns god möjlighet att få ett startbidrag på 60 000 kronor från vattenstrategiska enheten för att bilda ett vattenråd. Beslutades att söka dessa pengar från länsstyrelsen och att göra ett utkast på ombildning av förbundet till vattenråd (eller liknande) att lägga fram till stämman.

#### 15. **Flygfoton, litteratur, gamla kartor**

Enligt vad Michael hört finns det nu möjlighet att lägga ut vissa av flygfotona på hemsidan. Michael hör med Richard.

#### 16. **Förbundsstämman 2009.**

Beslutades att hålla stämman på Christinehof den 18 maj. Michael ser till att info kommer ut på hemsidan. Kurt informerar valberedningen. Michael kontaktar Ekologgruppen om de kan delta och redovisa bottenfaunaresultaten hittills. Önskvärt med genomgång av Vattenmyndighetens förslag till åtgärdsprogram för våra vattendrag.

#### 17. **Övriga frågor**

Bengt-Olov informerar att Tomelilla kommun kommer att söka vattendom för sin vattentäkt i Brösarp. Ökade uttag kan påverka Verkaån. Vore bra om någon annan kunde representera förbundet på samrådsmötet den 24/2. Beslutades att Michael representerar förbundet.

Charlotte informerade att det finns ett nedlagt sågverk vid Christinehof nära Verkaån. Markföroreningar med pentaklorfenol mm. När mer info kommer kan det läggas ut på hemsidan.

Michael informerar att våra avtal med konsulterna automatiskt kommer att förlängas med ett år om vi inte önskar annat. Ingen hade invändningar mot förlängning.

#### 18. **Nästa möte**

Nästa styrelsemöte hålls den 3 april klockan 9 på Brösarps Gästis. Michael bokar lokal.

Vid protokollet

Michael Dahlman